

中国中文法律类核心期刊

中国法学核心科研评价 (CLSCI) 来源期刊



ISSN 1001-618X
CN 11-1648/D

法学杂志

LAW SCIENCE MAGAZINE

彭真

北京市法学会主管主办

双月刊 • 第四十四卷



ISSN 1001-618X



万方数据

2
2023

(总第339期)

目次

特稿

- 1 完善中国特色社会主义法律体系的宪法逻辑 苗连营

数字与数据法学专题

- 23 建构中国自主知识体系：数字法学范式 杨东 高一乘
- 38 我国数据安全法的体系逻辑与实施优化 洪延青
- 54 新型数据财产的行为主义保护：基于财产权理论的分析 丁晓东
- 71 论数据安全的客体 范明志

各科专论

- 85 惩罚性违约金例外酌减制度的解释与重构：契约自由与契约正义的平衡视角 徐海燕
- 107 基本权利冲突命题的追问与反思 范进学 马冲冲
- 121 “国家安全”条款的适用边界及发展动向评析
——以国际贸易投资规则为视角 刘敬东
- 139 和平利用生物科技的新挑战及国际法律规制 李寿平 周忠朴

司法实践与改革

- 154 论犯罪工具没收的范围 张伟

LAW SCIENCE MAGAZINE

(Bimonthly)

No. 2 , 2023 (Serial No. 339)

Contents

The Constitutional Logic of Perfecting the Socialist System of Laws with Chinese

Characteristics Miao Lianying (1)

The Construction of China ' s Independent Knowledge System : the Paradigm of

Digital Law Yang Dong & Gao Yicheng (23)

The Logical Deconstruction and Institutional Construction of China ' s Data Security

Legislation Hong Yanqing (38)

Behavioral Protection of New Data Property : Analysis Based on Property Rights

Theory Ding Xiaodong (54)

On the Object of Data Security Fan Mingzhi (71)

Interpretation and Reconstruction of the Exceptional Reduction of Penalty: A

Balanced Perspective of Contractual Freedom and Justice Xu Haiyan(85)

Inquiry and Reflection on the Proposition of Conflict Among Fundamental Rights

..... Fan Jinxue & Ma Chongchong(121)

Comments and Analysis on the Boundaries of Applying National Security Clause

and Its Development Trend Liu Jingdong(107)

The New Challenge of Peaceful Use of Biotechnology and Its International Legal

Regulation Li Shouping & Zhou Zhongpu(139)

Study on the Scope of Confiscation of Criminal Instrument Zhang Wei(154)



体验更多精彩阅读
尽在法学杂志微信公众号

编辑出版 《法学杂志》编辑部

地 址 北京市通州区潞城镇览秀西路5号北京市法学会

邮 编 101160

电 话 (010) 55560761 55560753

印 刷 北京昌联印刷有限公司

国内订阅 全国各地邮局

定 价 16.00元

国内发行 北京报刊发行局

国内邮发代号 2-205

海外总发行 中国国际图书贸易集团有限公司

国外发行代号 M623

网 址 www.bjfxh.org.cn

微信公众号 faxuezazhi

投稿平台 <http://fxas.cbpt.cnki.net>